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THE REVOLUTION IN THE WESTERN ZAB ZAHIR THROUGH FRENCH
ARCHIVAL DOCUMENTS 1957-1958

LA REVOLUTION DANS LE ZAB ZAHIR OCCIDENTAL A TRAVERS DES
DOCUMENTS D’ARCHIVES FRANCAIS 1957-1958
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Abstract :

After the arrest of the political governor of the third region, wl in December 1957 by the French colonial
authorities, the latter give many important information about the organization of the Algerian revolution in the
Western Zab area during 1956-1957. After the investigations and documents that were found at the representatives
of the organization and the arrest of the majority of them, everyone was questioned, the SAS have been active to
prepare a file for each individual. Through this article, we tried to exploit this information in comparison to what
came in it and finally to determine the most important manifestations of the activity of these cells during the period
mentioned.

Keywords : Western Zab al-Dhahrawi; Algerian revolution; Col. Si al-Hawas; elders and sheikhs; revolutionary
cells

Résumé :

Apres Darrestation du commissaire politique de la troisieme zone de la premiere wilaya en Décembre 1957
par les autorités francaises, et aprés le processus d'interrogatoire qui a eu lieu, ce dernier a donné des informations
sur l'organisation de la révolution au Zab ouest ce qui a permis aux autorités francaises de dissoudre les cellules qui
ont été actives la bas au cours de la période 1956 -1957 et arréter ces chefs. Parmi eux, on peut citer les chefs de la
Zaouia de Tolga, les notables de la région. Ils ont ét¢ interrogés et des aveux ont été faits . Nous avons essayé a
travers cet article d’exploiter toutes les informations qui ont été acquises et les comparées afin d'identifier les
aspects les plus importants de l'activité de ces cellules au cours de la periode citée .

Mots clés : Zab ouest; La révolution algérienne; Col.Si Haoues; Chefs de zaouias; les cellules de la révolution.
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